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 :ملخص البحث
وإظهار هذه القٌمة بالصافً فً القوائم المالٌة ٌمته بالنسبة لهذه الأصول ٌرتبط الإهلاك بالأصول الثابتة ولذلك ٌجب قٌاس ق   

للوحدات الحسابٌة للمؤسسات الطباعٌة وذلك وفقا لتكلفتها التارٌخٌة بعد تعدٌلها بما ٌقابل النقص فً طاقتها وقدرتها التشغٌلٌة 
دم التكنولوجً أو بسبب ما ٌلحقها من تلف. سواء كان نتج هذا النقص من استخدام الأصول أو لظروف أخرى ومنها التقا

، وهو توزٌع لتكلفة الأصل على سنوات عمره  وٌعبر عن هذا النقص الذي ٌلحق بالأصل خلال فترة معٌنة محاسبٌا بالإهلاك
 الإنتاجً ،أو هو النقص التدرٌجً الذي ٌطرأ على قٌمة الأصل بطرٌقة مناسبة. 

لطرق التً تستخدمها المؤسسة الطباعٌة على حساب تكالٌف المخرجات من هذه وٌؤثر حساب الإهلاك وتحدٌد أنسب ا   
بشكل سلٌم ٌعطً قٌم واقعٌة تسمح للمؤسسات الطباعٌة بتعوٌض قٌمة الماكٌنات الأصول فمثلاً حساب إهلاك ماكٌنات الطبع 
 وإجراء عملٌات الصٌانة والتجدٌد والإحلال.

ساب معدلات الإهلاك بمؤسسة روزالٌوسف بطرٌقة غٌر منضبطة نظراً لتغٌر عدد وتكمن مشكلة البحث هنا فً ـنه ٌتم ح   
سنوات الإهلاك أكثر من مرة إعادة تقٌٌم الأصول الثابتة وهً الماكٌنات دفترٌاً وفنٌاً مما ٌؤدي إلى إعطاء بٌانات غٌر واقعٌة 

 وحسابات غٌر دقٌقة للتكالٌف الطباعٌة.
مع صافً القٌمة الدفترٌة وحالة الماكٌنات  ٌتلاءمة لمؤسسة رزالٌوسف بما لاك المناسبوٌهدف هذا البحث إلى طرٌقة الإه

 الفنٌة حالٌاً بالمؤسسة.
 وٌتبع هذا البحث منهج دراسة الحالة المٌدانٌة والتطبٌقٌة مع المنهج التحلٌلً.   
المحاسبة مع تناول بعض الطرق التً سٌتم وسعٌا لتحقٌق هدف البحث تم دراسة طرق إهلاك الأصول الثابتة طبقاً لمعاٌٌر    

تطبٌقها بمؤسسة روزالٌوسف ومنها طرٌقة القسط الثابت والمتناقص المضاعف ومجموع أرقام السنوات ،وتناول بٌان بأعمار 
ض طرق الإهلاك ومنها القسط الثابت والمتناقص ومجموع أرقام السنوات على بعالإهلاك طبقاً للمعاٌٌر المصرٌة ، كما تم  

المتبعة حالٌا بمؤسسة روزالٌوسف وتم مناقشة النتائج  ماكٌنات الطباعة الموجودة بمؤسسة روزالٌوسف ، وطرق الإهلاك 
 وتحلٌلها.

 وتم استخلاص النتائج ومنها : 
وات حالٌاً بمؤسسة روزالٌوسف هو أسلوب القسط الثابت ولكنه غٌر منضبط نتٌجة لتغٌر عدد سنـ أن أسلوب الإهلاك المتبع 1

 الإهلاك لعدة مرات من عشر سنوات إلى عشرون سنة إلى خمسة وعشرون سنة ،وذلك دون تثبٌت معدل الإهلاك.   
ـ ٌوجد بمؤسسة روزالٌوسف بعض الماكٌنات التً مازالت قٌد الاستخدام الفعلً فً مراحل الإنتاج وقد تجاوز عمرها خمسة 2

 وعشرون سنة.
 )الدفتري( فقط فً تسجٌل إهلاكات الأصول الثابتة.ـ تتبع المؤسسة الأسلوب المخزنً 3

 وٌوصى البحث بما ٌلً: 
ـ تقلٌل سنوات الإهلاك للماكٌنات والأجهزة عن خمسة وعشرون سنة حٌث أن هذا معدل عالً جدا عن معدلات الإهلاك 1

 للإنتاج. المتبعة عالمٌاً ، وٌؤخذ فً الاعتبار التقادم الزمنً والتطور التكنولوجً ومدى ملائمتها
 تغٌر أسلوب الإهلاك المتبع بالمؤسسة إلى أسلوب الإهلاك بالقسط الثابت المنضبط.ـ 2
ـ تخرٌد أو استبدال الماكٌنات التً انتهى عمرها التخرٌدي وإعادة رفعها من المكان لاستغلاله فً عملٌات الإنتاج والتخزٌن 3

 المؤقت. 
سلوب المحاسبً أٌضاً والتً لا ٌراقب الأصل دفترٌاً فقط مثل الأسلوب ـ اتباع الأسلوب المخزنً )الدفتري( مع الأ 4

  المخزنً ولكن ٌهتم أٌضاً بالحالة الفنٌة والتشغٌلٌة له.
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Abstract  
Depreciation methods are related to fixed assets as printing machines, and therefore should measure the value 

for these assets and show this value, net of the financial statements in accordance with the longevity cost to 

adjust the shortfall in capacity and operational ability, whether as a result of a reduction of assets used or for 

other conditions, including technological obsolescence or because damage. It expresses this shortage caused to 

the asset during a certain period accounted for purposed depreciation, which is the cost distribution of the 

original on-year useful life, or is it a gradual shortage occurs to the value of the asset in an appropriate manner. 

The impact of depreciation cost and determine the most appropriate methods used by the printing house at the 

cost of output costs of these assets, depreciation costs of printing machines properly gives realistic values 

allows institutions to compensate the  printing machine value and perform maintenance, refurbishment and 

replacement operations. 

It can be outlined research problem, that the rates of depreciation cost of printing machines in Rosalyousef 

printing house are not stable method, due to change number of years of printing machines depreciation more 

than one by re-evaluation of fixed assets, a machine net book value and technically thereby giving unrealistic 

statements and inaccurate accounts of the costs of printing. 

The aim of this research is determine depreciation method in line with the net book value according to 

machines currently states.  

Research methodology is achieved by field practical case study and analytical method. 

To achieve the aim of this research was to study and compare depreciation methods for printing machines 

according to international accounting standards to determine some of the methods that will be applied our case 

study including straight-line method and the declining multiplier and the total past numbers, run through a 

statement ages depreciation according to Egyptian standards, as depreciation methods including straight-line 

and declining total numbers years on some printing machines in our case study, then used discussing and 

analyzing the results. 

According to this paper could be concluded : 

1- Depreciation method currently used Rosa Al-yousef printing house is the straight-line method, but is not 

disciplined as a result of changing the number of years of depreciation for several times from ten years to 

twenty years to twenty-five years, without installing depreciation rate. 

2- There are still under actual use in the stages of production has exceeded them twenty-five years. 

3- Enterprise Note book method only in the calculating depreciation of fixed assets. 

Find recommended the following: 

1- printing machine depreciation for twenty-five years since this rate is too high for the depreciation world 

rates, and taking into account the time the statute of limitations, technological development and their suitability 

for production. 

2- Changed the depreciation method applied to the organization's method of straight-line depreciation 

disorderly. 

3- Scrapping or replacing old machines that ended and re-filed the place to be exploited in the production and 

caching operations. 

4- follow Note-book method with the accounting method, which is also not watching originally, but also cares 

about technical and operational situation for them. 

 


